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P R O T O K Ó Ł Nr XLV/23 

z obrad XLV Sesji Rady Gminy Stara Biała, 

która odbyła się dnia 24 sierpnia 2023 r. 

 

  

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad XLIV Sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara Biała na 

lata 2023-2032. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2023 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych  

z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Maszewo Duże. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Stara Biała w trybie przetargu ustnego nieograniczonego. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych  

z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Stara Biała. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych  

z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Nowe Proboszczewice. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości STARE 

PROBOSZCZEWICE. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie organizacji publicznego transportu zbiorowego na terenie 

Gminy Stara Biała oraz gminy, z którą zawrze stosowne porozumienie. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji 

informacji o kandydatach na ławników. 

14. Sprawy różne. 

15. Zakończenie obrad. 
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Obrady rozpoczęto 24 sierpnia 2023 o godz. 09:30, a zakończono o godz. 11:18 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. T. Bętlejewski  

2. M. Downarowicz  

3. M. Krajewski  

4. I. Kraska  

5. M. Lewandowska  

6. A. Malanowska  

7. H. Murawski  

8. A. Pawłowski  

9. J. Portalski  

10. K. Portalski  

11. M. Przyczka 

12. J. Sieradzki 

13. Z. Truchlewski  

14. M. Turowska-Burczyńska  

15. M. Wojtalewicz  

 

Ad.1. 

Sesję otworzyła i przewodniczyła jej Małgorzata Edyta Lewandowska – Przewodnicząca 

Rady Gminy. Stwierdziła, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 13 radnych co 

stanowi quorum, wobec czego Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały.  

Przewodnicząca Rady przywitała wszystkich uczestników przybyłych na sesję: radnych, Wójta, 

sołtysów oraz pracowników Urzędu Gminy. 

Poinformowała, że sesja jest rejestrowana za pomocą urządzeń elektronicznych, zapisujących 

obraz i dźwięk. 

 
 
Ad. 2. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że radni wraz z zaproszeniem otrzymali  porządek obrad. 

Zapytała, czy są wnioski do proponowanego porządku obrad. 

 

Wobec braku wniosków Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie porządek obrad. 

 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 13 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

M. Downarowicz, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski, A. Pawłowski, 

J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki, Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, 

M. Wojtalewicz 

NIEOBECNI (2) 
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T. Bętlejewski, M. Krajewski 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (13 głosami „za”) przyjęła 

porządek obrad. 

 
 
Ad. 3. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że radni wraz z zaproszeniem na sesję otrzymali 

protokół z posiedzenia XLIV sesji Rady Gminy. Do momentu rozpoczęcia Sesji nie wpłynęła 

żadna uwaga. Następnie zapytała radnych, czy mają zastrzeżenia do protokołu. 

Wobec braku uwag i zastrzeżeń Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie protokół  

z XLIV sesji. 

 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 13 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

M. Downarowicz, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski, A. Pawłowski, 

J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki, Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, 

M. Wojtalewicz 

NIEOBECNI (2) 

T. Bętlejewski, M. Krajewski 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że protokół z XLIV Sesji Rady Gminy przyjęto jednogłośnie 

(13 głosów „za”). 

 
 
Ad. 4. 

W swoim sprawozdaniu Wójt poinformował: 

 
- Gmina otrzymała dotację z Urzędu Marszałkowskiego  w wysokości 150 tys. zł na rozbudowę 

świetlicy wiejskiej w Dziarnowie. Ogłoszone zostały już dwa przetargi na to zadanie i obydwa 

zostały unieważnione, pierwszy w dniu 11.07., drugi 27.07.  W pierwszym przetargu najtańsza 

oferta opiewała na kwotę 762 087,08 zł, natomiast w drugim na kwotę 768 146,57 zł. Kolejny 

przetarg zostanie ogłoszony 28.08. ale z ograniczonym zakresem inwestycji tylko do stanu 

surowego, 

-w przetargu na zagospodarowanie terenu przy zespole szkolno-przedszkolnym w Wyszynie – 

budowa parkingu wraz z infrastrukturą wybrana została firma Embruk z Kondrajca Pańskiego 

za cenę 1 488 142,53 zł. Umowa została podpisana 04.08.  z terminem wykonania do 

15.12.2023 roku, 

- również w dniu 04.08. została podpisana umowa dotycząca budowy drogi gminnej  

w miejscowości Nowe Bronowo z firmą Budomont z Maszewa Dużego. Wartość umowy to  

1 050 000 zł z terminem wykonania do 16.10.2023 roku, 

- 22.08. odebrana została budowa ulicy Łącznej w Maszewie. Wartość inwestycji to  

6 888 000 zł plus roboty dodatkowe w wysokości 37 519,87 zł. Roboty dodatkowe to 

poszerzenia wjazdów, dojścia do furtek lub dodatkowe zjazdy, których nie przewidywała 

dokumentacja, 
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-11.08. został sporządzony protokół odbioru budowy ulicy Spółdzielczej w Starych 

Proboszczewicach. Wartość inwestycji to kwota 1 974 281,23 zł, w tym 8 877,34 zł to roboty 

dodatkowe, 

- realizowane są inwestycje drogowe w postaci budowy ulic Fiołkowej i Szerokiej w Brwilnie. 

Planowany termin zakończenia to 31.08. Budowa ulicy Mickiewicza w Maszewie Dużym 

powinna zostać zakończona do 26.11., natomiast budowa ulicy Topazowej w Ludwikowie 

powinna zostać ukończona do 26.09. Są problemy z wykonawcą dróg w Starej Białej, Kamionki 

– Włoczewo i Nowe Trzepowo. Gmina podejmuje działania aby inwestycja została zakończona 

do końca września b.r., czyli zgodnie z umową, 

- złożone zostały wnioski do Polskiego Ładu w naborach, które zostały ogłoszone w ostatnich 

tygodniach, 

- w dniu 2 sierpnia w Urzędzie Gminy odbyła się rozprawa administracyjna w sprawie decyzji 

środowiskowej  dotyczącej budowy farmy fotowoltaicznej w Miłodrożu o mocy do 20MW. 

Wnioskodawca przedstawił zakres inwestycji, natomiast zainteresowani mieszkańcy zgłosili 

swoje uwagi i zastrzeżenia. Strony umówiły się na dodatkowe spotkanie w tej sprawie. 

Wniosków o budowę farm fotowoltaicznych jest coraz więcej, pojawiły się też wnioski  

o budowę magazynów energii. Mieszkańcy zgłaszają uwagi dotyczące bezpieczeństwa swoich 

nieruchomości oraz zmiany krajobrazu swoich miejscowości, które mogą powodować 

obniżenie komfortu życia, 

- od 3 lipca rozpoczęła się akcja  kastracji, sterylizacji oraz czipowania zwierząt domowych 

(psów i kotów), których właścicielami są mieszkańcy Gminy Stara Biała. Całkowita wartość 

kosztów zarezerwowanych na ten cel wynosi 20 000,00 zł , z czego do 50% tej kwoty tj. do 

10 000, 00 zł, zostanie dofinansowane z dotacji celowej z budżetu Województwa 

Mazowieckiego na realizację zadania „Zapobieganie bezdomności zwierząt w gminie Stara 

Biała”, w ramach umowy podpisanej w dniu 16 czerwca 2023 r.  

Od 3 lipca do 20 lipca br. wpłynęło 38 wniosków na zabieg sterylizacji/ kastracji zwierząt 

domowych wraz z czipowaniem. Realizację zabiegów prowadzi Gabinet Weterynaryjny lek. 

wet. Paweł Paul w Trzebuniu, 

- w związku z wejściem w życie przepisów rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 13 lipca 

2023 r. zmieniającego rozporządzenie w sprawie szczegółowego zakresu i sposobów realizacji 

niektórych zadań Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa, które regulują 

mechanizm powołania i działania komisji ds. oszacowania szkód powstałych w wyniku suszy, 

w rozumieniu przepisów ustawy z dnia 7 lipca 2005 r., o ubezpieczeniu upraw rolnych 

i zwierząt gospodarskich, pracownicy Urzędu Gminy zostali włączeni do prac komisji 

szacującej straty spowodowane suszą. Łącznie, z terenu gminy złożono 69 wniosków  

o oszacowanie strat spowodowanych suszą przez Komisję Gminną.  

Komisja w dniach 4-8 sierpnia br. przeprowadzała oględziny wnioskowanych upraw. 

Zgodnie z zapisami ww. rozporządzenia zmieniającego komisja winna oszacować szkody 

spowodowane przez suszę w terminie do dwóch miesięcy od dnia złożenia wniosku przez 

producenta rolnego, nie później niż do czasu zbioru plonu głównego danej uprawy albo jej 

likwidacji i nie wcześniej niż od wschodów upraw. Komisja z oszacowania szkód sporządziła 

raporty oszacowania szkód, które następnie złożyła za pomocą publicznej aplikacji oraz 

przekazała uwierzytelniony przez członków komisji wydruk tego raportu wojewodzie, 

- Gmina podpisała umowę na odbiór, załadunek, transport, unieszkodliwienie pokryć 

dachowych azbestowo – cementowych z firmą PRO-EKO SERWIS Sp. z o.o. z Gostynina.  

Wykonawca za wykonanie: odbioru, załadunku, transportu, unieszkodliwienia pokryć 

dachowych zaoferował cenę - 510,00 zł. brutto za 1 Mg wyrobów azbestowych. Zamówienie 

zostanie wykonane w terminie do 20.09.2023 r. Wnioski o odbiór azbestu można składać  

w trybie ciągłym,  
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- na podstawie zawartej przez Urząd umowy z p. Jakubem Danielskim w przygotowaniu jest 

Gminna Ewidencja Zabytków oraz Gminny Program Opieki nad Zabytkami. W związku  

z trwającym uzgodnieniami zawarto z Wykonawcą zadania aneks wydłużający termin realizacji 

zadania z 8 sierpnia do 29 września 2023 r. Gminna ewidencja zabytków, to nie tylko 

obowiązek gminy, ale także niezbędny element przy ubieganiu się o dofinansowanie na 

renowacje obiektów zabytkowych, 

- 5 sierpnia zostało otwarte dla ruchu samochodowego rondo w Białej. Natomiast od 7 sierpnia 

autobusy komunikacji miejskiej wróciły na stare trasy. Nasze drogi gminne większy ruch 

wytrzymały całkiem nieźle. Obecnie naprawiane są przy tych drogach pobocza. Rondo jest 

dobrze oceniane przez użytkowników dróg i nie spotkaliśmy z krytycznymi uwagami 

dotyczącymi jego parametrów technicznych,  

- jest duże zainteresowanie mediów zagranicznych pracownikami z Azji, którzy pracują na 

budowie Olefin III. Z punku widzenia Gminy nie ma z nimi żadnych problemów. Nie ma 

również problemów z dostarczaniem wody i odbiorem ścieków z miasteczka kontenerowego 

podczas wysokich temperatur, 

- Wójt zaprosił wszystkich na dożynki gminne, które odbędą się 27 sierpnia w Białej. 

 

 

Radna Monika Turowska-Burczyńska:  

 Zapytała, czy zostanie ogłoszony kolejny przetarg na budowę ul. Bunikiewicza w Nowych 

Proboszczewicach. 

Odpowiedź Wójta: 

 Wyjaśnił, że przetarg zostanie ogłoszony w listopadzie, z terminem wykonania w 

przyszłym roku, ze względu na aktualnie wygórowane ceny. 

 

W związku z brakiem kolejnych pytań Przewodnicząca Rady przeszła do kolejnego punktu 

porządku obrad. 

 
 

Ad. 5. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że wszyscy radni wcześniej otrzymali projekt uchwały  

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara Biała na lata 2023-2032. Dodała, że 

kwestia zmian zarówno w Wieloletniej Prognozie Finansowej, jak i w uchwale budżetowej, tj. 

następny punkt, była omawiana na Komisji Budżetowej przed sesją. Komisja Budżetowa 

wyraziła pozytywna opinię w tej sprawie. Następnie poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 

 

W związku z brakiem uwag i wniosków ze strony radnych Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 13 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

M. Downarowicz, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski, A. Pawłowski, 

J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki, Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, 

M. Wojtalewicz 

NIEOBECNI (2) 

T. Bętlejewski, M. Krajewski 
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Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (13 głosami „za”) podjęła 

uchwałę Nr 393/XLV/23 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara Biała 

na lata 2023-2032 (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad.6. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały zmieniającej 

Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2023 rok. Następnie poprosiła o zabieranie głosu  

w tej sprawie. 

 

W związku z brakiem uwag i wniosków ze strony radnych Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 13 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

M. Downarowicz, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski, A. Pawłowski, 

J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki, Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, 

M. Wojtalewicz 

NIEOBECNI (2) 

T. Bętlejewski, M. Krajewski 

 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (13 głosami „za”) podjęła 

uchwałę Nr 394/XLV/23 zmieniającą Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2023 rok 

(uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 

Ad. 7. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych z nabyciem przez Gminę Stara Biała 

gruntu położonego w m. Maszewo Duże. 

Następnie poprosiła radnych o zabieranie głosu w przedmiotowej sprawie. 

 

Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 13 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

M. Downarowicz, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski, A. Pawłowski, 

J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki, Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, 

M. Wojtalewicz 

NIEOBECNI (2) 

T. Bętlejewski, M. Krajewski 
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Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (13 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 395/XLV/23 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 

z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Maszewo Duże (uchwała w 

załączeniu do protokołu). 

 
 
Ad. 8. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zbycie nieruchomości stanowiącej własność Gminy Stara Biała w trybie przetargu ustnego 

nieograniczonego.  Stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały. Następnie 

poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 

Na prośbę radnego Hubert Murawskiego Wójt poinformował o jaki grunt chodzi i na co zostaną 

przeznaczone środki ze sprzedaży. 

Wyjaśnił, że projekt uchwały dotyczy  gruntu w Maszewie Dużym o powierzchni około 3,70 

ha., pod zabudowę wielorodzinną (przetarg kierowany do deweloperów) z możliwością 

wybudowania budynków do 3-4 kondygnacji nadziemnych. Grunty znajdują się w pobliżu 

terenu, na którym projektowane jest obecnie przedszkole ze żłobkiem. Środki ze sprzedaży tego 

gruntu mogłyby zostać przeznaczone na finansowanie budowy tego obiektu.  

 
Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 13 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

M. Downarowicz, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski, A. Pawłowski, 

J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki, Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, 

M. Wojtalewicz 

NIEOBECNI (2) 

T. Bętlejewski, M. Krajewski 
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (13 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 396/XLV/23 uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Stara Biała w trybie przetargu ustnego nieograniczonego 

(uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad. 9. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

dokonanie czynności związanych z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego  

w m. Stara Biała. Stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały. Następnie poprosiła 

o zabieranie głosu w tej sprawie. 

Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 
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W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 12 radnych 

                                  „przeciw” 1 radny 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

M. Downarowicz, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski, A. Pawłowski, 

J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska,  

M. Wojtalewicz 

PRZECIW(1) 

J. Sieradzki, 

NIEOBECNI (2) 

T. Bętlejewski, M. Krajewski 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy wymaganą większością głosów (12 głosami 

„za”) podjęła uchwałę Nr 397/XLV/23 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności 

związanych z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Stara Biała 

(uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
Radny Jan Sieradzki stwierdził, że chciał „wstrzymać się” od głosu, ale źle zaznaczył 

odpowiedź. 

 
 
Ad. 10. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

dokonanie czynności związanych z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego  

w m. Nowe Proboszczewice. Stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały. 

Następnie poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 

Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 13 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

M. Downarowicz, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski, A. Pawłowski, 

J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki, Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, 

M. Wojtalewicz 

NIEOBECNI (2) 

T. Bętlejewski, M. Krajewski 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (13 głosami „za”) podjęła 

uchwałę Nr 398/XLV/23 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 

z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Nowe Proboszczewice 

(uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 
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Ad. 11. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy  

w miejscowości STARE PROBOSZCZEWICE. Stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali 

projekt uchwały. Następnie poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 

Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 13 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

M. Downarowicz, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski, A. Pawłowski, 

J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki, Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, 

M. Wojtalewicz 

NIEOBECNI (2) 

T. Bętlejewski, M. Krajewski 
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy większością jednogłośnie (13 głosami „za”) 

podjęła Uchwałę Nr 399/XLV/23 w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości STARE 

PROBOSZCZEWICE (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad. 12. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie organizacji publicznego 

transportu zbiorowego na terenie Gminy Stara Biała oraz gminy, z którą zawrze stosowne 

porozumienie. Stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały. Następnie poprosiła  

o zabieranie głosu w tej sprawie. 

Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 13 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

M. Downarowicz, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski, A. Pawłowski, 

J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki, Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, 

M. Wojtalewicz 

NIEOBECNI (2) 

T. Bętlejewski, M. Krajewski 
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy większością jednogłośnie (13 głosami „za”) 

podjęła Uchwałę Nr 400/XLV/23 w sprawie organizacji publicznego transportu 

zbiorowego na terenie Gminy Stara Biała oraz gminy, z którą zawrze stosowne 

porozumienie (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 
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Ad. 13. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie zasięgnięcia od 

Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na ławników. Stwierdziła, że 

wszyscy radni otrzymali projekt uchwały. Następnie poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 

Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 13 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

M. Downarowicz, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski, A. Pawłowski, 

J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki, Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, 

M. Wojtalewicz 

NIEOBECNI (2) 

T. Bętlejewski, M. Krajewski 
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy większością jednogłośnie (13 głosami „za”) 

podjęła Uchwałę Nr 401/XLV/23 w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego 

Policji informacji o kandydatach na ławników (uchwała w załączeniu do niniejszego 

protokołu). 

 
 
Ad. 14. 

W sprawach różnych: 

 
Sołtys Nowych Proboszczewic Jan Kozłowski: 

 Podziękował za wykonane prace przy stawie w Nowych Proboszczewicach. Stwierdził, że 

jeszcze brakuje jeszcze wielu rzeczy przy tej inwestycji aby została skończona. 

 Wyraził swoje zadowolenie, że podjęto działania przy grodzisku w Nowych 

Proboszczewicach. 

Odpowiedź Wójta: 

 Zaplanowane prace przy zbiorniku zostały praktycznie wykonane. Pozostało jedynie 

odmulenie i zamontowanie fontanny. Planowane jest odmulenie mechaniczne za pomocą 

sprzętu ciężkiego. Montaż ławek i chodnik nie były w zakresie tego zadania i nie ma na to 

zgody Mazowieckiego Konserwatora zabytków. 

 W sprawie Grodziska stwierdził, iż należy liczyć sie z wydatkowaniem miliona, półtora, być 

może nawet dwóch milionów złotych, gdyż nie będzie to tanie i proste do wykonania. Gmina 

będzie próbowała pozyskać środki zewnętrzne. 

 

Sołtys Ogorzelic Janina Antoszkiewicz: 

 Stwierdziła, że mieszkańcy Ogorzelic oczekują świetlicy wiejskiej, o którą wnioskują już od 

2017 roku. 

Odpowiedź Wójta: 
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 To zadania nie zyskało uznania i nie jest ujęte w budżecie. Została złożony wniosek na 

dofinansowanie tego zadania w ramach naboru z Polskiego Ładu dla gmin popegeerowskich. 

We wrześniu powinien być rozpatrzony. 

 Przewodnicząca Rady doprecyzowała, że radni nie sa przeciwni budowie świetlicy  

i uwzględniają wszystkie propozycje, które wynikają z potrzeb mieszkańców i żadnej nie 

kwestionują. Nie jest to kwestia może uznania radnych bądź nie. Natomiast wnioski 

rozpatrywane są pod kątem posiadanych środków i możliwości finansowych. Więc jeżeli 

nie ma na to środków w budżecie, to należy podejmować inne działania i szukać środków 

zewnętrznych. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Jan Sieradzki: 

 Zapytał, co z asfaltem w Trzebuniu. 

 Zapytał, na jakim etapie jest projektowanie drogi do głównej kolonii we Włoczewie. 

        Odpowiedź Wójta: 
 Planowane jest ogłoszenie przetargu na budowę drogi w Trzebuniu w listopadzie,  

z terminem wykonania w przyszłym roku. 

  Odnośnie drogi we Włoczewie wyjaśnił, że jeden z właścicieli gruntów odwołał się od 

decyzji starosty do wojewody. Do tej pory (dobre kilka miesięcy) wojewoda w tym zakresie 

decyzji nie podjął. 

 
Sołtys Bronowa-Zalesia Bogdan Jachimowicz: 

 Poinformował, że w ostatnim czasie mieszkańcy zgłosili potrzebę likwidacji szerszeni. OSP 

musi postępować według zaleceń Państwowej Straży Pożarnej, natomiast dyspozycje są tyko 

do budynków mieszkalnych. Ponadto zgłaszający – właściciel nieruchomości powinien mieć 

swoją gaśnicę owadobójczą. Stwierdził, że każda jednostka powinna posiadać taki preparat 

na wyposażeniu. 

Radny Zbigniew Truchlewski: 

 Stwierdził, że Gmina powinna wyposażyć jednostki OSP w gaśnice owadobójcze. 

Radny Hubert Murawski: 

 Wyjaśnił, że taka procedura obowiązuje wszędzie, że zgłaszający jest informowany o tym, 

że musi posiadać gaśnicę owadobójczą, tj. środek w aerozolu, który służy do usuwania 

gniazd. 

Odpowiedź Wójta: 

 Wyjaśnił, że Straż pożarna nie ma w swoich obowiązkach likwidacji szerszeni. Właściciel 

nieruchomości powinien to zgłosić do firmy, która prowadzi takie usługi odpłatnie. Jeżeli właściciel 

z niewiedzy zgłasza ten problem do Państwowej Straży, przyjmujący zgłoszenie decyduje czy to wymaga 

interwencji PSP czy OSP, czy nie wymaga.   Koszty zakupu preparatu są niewielkie, jednak nie 

jest to zadanie Gminy i Regionalna Izba Obrachunkowa mogłaby zarzucić wydatkowanie 

pieniędzy na niewłaściwe cele. Stwierdził, że na stronie Urzędu Gminy zostanie 

zamieszczona informacja na ten temat, w celu doinformowania mieszkańców, że osoba 

zgłaszająca problem powinna być wyposażona w gaśnicę do zwalczania szerszeni. 

 
Radna Iwona Kraska: 

 Zgłosiła, że przy drodze, która prowadzi z Kobiernik do Wyszyny stoi stary drewniany 

krzyż, który jest bardzo pochylony. Zaproponowała aby wziąć pod uwagę renowację tego 

krzyża jako zabytku. 

 Dopytał w kwestii przystanku dla dzieci wracających ze szkoły w Wyszynie. 

Odpowiedź Wójta: 
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 Do ewidencji gminnej zabytków wpisywane są obiekty, które spełniają walory zabytku. 

Drewniany krzyż nie jest sam w sobie zabytkiem, jeżeli nie posiada cech zabytku, znaczenia 

historycznego, więc nie będzie wpisany do ewidencji gminnej. 

 W dniu dzisiejszym Rada Gminy podjęła  uchwałę dot. organizacji transportu publicznego.  

Aby Gmina mogła uzyskać dopłatę do wozokilometra, ten transport publiczny organizowany 

będzie na bazie transportu dzieci do szkół autobusami, które są własnością Gminy. Sieć 

przystanków będzie zmieniana, w tym również w Srebrnej. 

 
Przewodnicząca Rady: 

 Poruszyła kwestię sieci światłowodowej. Zapytała, czy Gmina ma orientację w kwestii 

podpisywania umów z operatorami, czy to jest poza Gminą. 

Odpowiedź Wójta: 

 W tej chwili na końcowym etapie budowana jest sieć rozdzielcza do zbudowanego wcześniej 

szkieletu - Internet dla Mazowsza, który przebiega przez teren gminy (od Proboszczewic  

w kierunku Płocka). Niedawno inwestycja była realizowana w miejscowości Nowa Biała, 

za chwilę rozpocznie się w Maszewie Dużym. Do każdej nieruchomości z tej rozdzielczej 

sieci jest przewidziane przyłącze światłowodowe. Właściciel sam decyduje z jakim 

operatorem podpisze umowę i w jakim zakresie. Następnie wybrana przez niego dowolna 

firma wykonuje z sieci rozdzielczej przyłącze do budynku mieszkalnego. 

 
W związku z brakiem kolejnych pytań i uwag ze strony radnych Przewodnicząca Rady przeszła  

do kolejnego punktu porządku obrad. 

 

 

Ad. 13. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady zamknęła obrady XLV 

Sesji Rady Gminy Stara Biała. 

 
 

 

Przewodnicząca Rady Gminy 

 

 

   Małgorzata Lewandowska 

 

 

 

Protokołowała: 

Małgorzata Bornińska 

 

 

 

 


